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1. Antero Manderbackalla on aikomus tehdä esteettömyystutkintaa 

Kokkolassa. Tarkoituksena on kiertää kaikki virastot, uimahalli, 
inva-vessat, kaupat ja niiden sovituskopit sekä keskustan 
kevyenliikenteen väylät. Manderbacka toivoisi, että vammais-
palvelut/vammaisneuvosto ottaisi tiedot ylös ja mahdollisuuksien 
mukaan korjaisi ilmenneet ongelmakohdat.  

 
2. Keski-Pohjanmaan hyvinvointialueen yksi arvo on osallisuus ja 

osallistumisen mahdollistaminen. Tästä syystä vammaisneu-
vosto, vanhusneuvosto ja nuorisovaltuusto on kutsuttu vaikut-
tamaan, työstämään ja evästämään palvelustrategian laadintaan. 
Teams-kutsu on toimitettu vammaisneuvoston jäsenille. 
26.10.2022 kello 17.00-19.00 NHG, Eija Kellokoski-Kari ja Jussi 
Salminen vetävät vaikuttamistoimielinten iltakoulua koskien 
palvelustrategiaa. 
 

3. Esittelijä Salminen kertoi ”Osallistamisen ohjelma”-luonnoksesta 
ja sen keskeisimmästä sisällöstä. Luonnokseen liittyen ollaan 
järjestämässä keskustelu- ja kuulemistilaisuutta ja myöhemmin 
myös sähköistä kyselyä. 

 
4. Esittelijä Salminen kertoi sähköisestä”Pol.is”-keskustelualustasta, 

jolla voidaan vahvistaa osallisuutta sekä kuntalaisten ja asiakkai-
den vaikuttamismahdollisuuksia. 

 
 

Päätösesitys Neuvosto päättää 
 
1. merkitä asian kohdan 1. tiedoksi tässä vaiheessa ja palaa asiaan, 
kun Manderbackan selvitystyö etenee 
 
2. merkitä tiedokseen kohdan 2.  vaikuttamistoimielinten iltakoulun 
keskiviikkona 26.10. 2022, sen informaation ja evästää sekä 
tarvittaessa antaa lausunnon palvelustrategissa (helpottamaan 
meidän päätöksentekoa seuraavat ajatukset; yhdenvertaisuus, 
esteettömyys, saavutettavuus/erityisesti digi-saavutettavuus jne.). 
 

Päätös 1. Neuvosto korosti esteettömyysselvitysten tekemistä kaikkialla ja 
toivoo hyvinvointialueen kunnilta, että ne kaikki tekisivät 
esteettömyysselvitykset ja toimittaisivat ne Keski-Pohjanmaan 
vammaisneuvostolle tiedoksi. Neuvosto toivoi, että Kokkolan osalta 
esteettömyysselvityksen tekee Kokkolan vanhus- ja 
vammaisneuvosto. 
 
2. Palvelustrategia osalta neuvosto lausui seuraavaa: palvelut pitää 



järjestää ja tuottaa yhdenvertaisesti, esteettömästi ja siten, että ne 
ovat kaikille saavutettavissa. Erityistä huomiota kiinnitettiin digi-
saavutettavuuteen, koska kaikilla ei ole mahdollisuutta käyttää 
tietotekniikkaa asioidensa hoitamiseen. Neuvosto pyytää lisäksi 
huomioimaan, että olemme kaksikielinen hyvinvointialue, jossa 
palvelut tulee järjestää molemmilla äidinkielillä. 
 
3. Neuvosto merkitsi tiedokseen saadun informaation. 
 
4. Neuvosto päätti puoltaa sähköisen "Pol-is"-keskustelualustan 
käyttöön ottoa, koska sillä voidaan tiedustella laajojen 
väestöryhmien, kuten vammaisten, palveluiden kehittämistarpeista. 

 


